

Statement zu Konfliktmineralien

Die US Securities and Exchange Kommission (SEC) hat, als Reaktion auf Gewalt und Menschenrechtverletzungen im Zusammenhang mit dem Abbau von bestimmten Mineralien im östlichen Teil der Demokratischen Republik Kongo (DRC) und den umliegenden Ländern („Konfliktregion“), Regeln zur Offenlegung und Berichterstattung umgesetzt, wie sie der Dodd-Frank Wall Street Reform and Consumer Protection Act von 2010 vorschreibt.

Diese Vorschriften verlangen von Herstellern, die bei der SEC berichtspflichtig sind, offenzulegen, ob die Produkte, die sie herstellen oder herstellen lassen, Konfliktmineralien enthalten, die für die Funktionalität oder Herstellung notwendig sind.

Die Definition von "Konfliktmineralien" bezieht sich auf Gold sowie Zinn, Tantal und Wolfram, die Derivate Kassiterit, Columbit-Tantalit und Wolframit, unabhängig davon, woher sie stammen, wo sie verarbeitet oder verkauft werden. Das US-Aussenministerium kann diese Definition in Zukunft um weitere Mineralien ergänzen.

Wir unterstützen das humanitäre Ziel der Beendigung der gewalttätigen Konflikte in der Demokratischen Republik Kongo und den umliegenden Ländern.

Wir bekennen uns zur verantwortungsvollen Beschaffung von "Konfliktmineralien" in unserer gesamten Lieferkette und zur weiteren Einhaltung der SEC Regeln und Vorschriften im Zusammenhang mit Konfliktmineralien.

ComatReleco AG

Sven Vogel
VP Operations



Conflict Minerals Policy Statement

In response to violence and human rights violations in the mining of certain minerals from the "Conflict Region", which is situated in the eastern portion of the Democratic Republic of the Congo (DRC) and surrounding countries, the U.S. Securities and Exchange Commission (SEC) has adopted rules to implement reporting and disclosure requirements related to "conflict minerals," as directed by the Dodd-Frank Wall Street Reform and Consumer Protection Act of 2010.

The rules require manufacturers who file certain reports with the SEC to disclose whether the products they manufacture or contract to manufacture contain "conflict minerals" that are "necessary to the functionality or production" of those products.

The definition of "conflict minerals" refers to gold, as well as tin, tantalum, and tungsten, the derivatives of cassiterite, columbite-tantalite, and wolframite, regardless of where they are sourced, processed or sold. The U.S. Secretary of State may designate other minerals in the future.

We support the humanitarian goal of ending violent conflict in the DRC and surrounding countries.

We are committed to the responsible sourcing of "conflict minerals" throughout our supply chain and to continuing to comply with the underlying SEC rules and regulations surrounding "conflict minerals".